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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 
 
Data: 24 d’octubre de 2022 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 1) 
Hora: 18:30 h. 
 
 
Presideix: Il·lma. Sra. Gemma Sendra i Planas, presidenta del Consell del Districte de Nou 
Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, regidor del Districte de Nou Barris 
 
Sra. Sheila María Guerra Andrés (PSC) 
Sra. Sara Belbeida Bedoui (PSC) 
Sr. Andrés Rodríguez Domínguez (PSC) 
Sra. Sonia Nieto Sánchez (PSC) 
Sr. Jordi Bouzón Magriña (PSC) 
Sr. Antoni Pallarès Davó (PSC) 
Sra. Esther Flaquer García (BComú) 
Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú) 
Sra. Rosa Martín Vega (BComú) 
 
Absents: 
 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sr. Guillem Gabarnet Colomines (BComú)  
Sra. Alexandra López Lorente (BComú) 
 
Convidats: 
 
Sr. Gabriel Duarte Garcia, Gerent del Districte 
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte de 
Nou Barris a les divuit hores i quaranta-cincs minuts,  la qual, dona la benvinguda tant al 
regidor,  consellers/eres i públic presents a la sala com a aquelles persones que segueixen el 
desenvolupament de la sessió, bé a través de videoconferència a l’enllaç facilitat com a 
aquelles persones que segueixen la sessió a través de l’streaming. 
 
D’altra banda, davant la presència de nombrós públic, la presidenta del Consell del Districte 
demana calma a tothom per tal que es pugui sentir les demandes veïnals i comunica que hi ha 
dos temes urgents. En primer lloc, una persona (Sra. Pilar Murteiras) va fer dos preguntes a 
l’anterior Audiència Pública que van quedar sense contestar i serà el que es tractarà primer. No 
obstant, com que no es troba present a la sala ni tampoc es troba connectada per 
videoconferència,  es fa constar que se li donarà resposta per escrit a les dos preguntes 
següents: a) “me gustaria saber cuando se va a terminar con el punto de venta de tarjetas 
falsificades de autobús que durante años opera en la Plaza Roja de Ciutat Meridiana”; b) “en 
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los bajos de Rasos de Peguera, 132, se vende bebidas alcohólicas a altes hores de la 
madugada hace años. Tanto GUB como espai públic tienen toda la información. ¿Cuando 
veremos solucionado ese problema?.” 
 
En segon lloc, la presidenta diu que hi ha moltes preguntes relatives a la situació del Centre de 
Primera Acollida (CPA) que hi ha al darrera del la seu del districte tant per persones presents a 
la sala, com connectades per videoconferència i fins i tot preguntes anticipades formulades a 
través de la plataforma Decidim. Barcelona. Com que hi ha present el president de la 
Mancomunitat de Veïns Barcinova, Sr. Josep Arevalo, la presidenta del Consell del Districte 
proposa que sigui aquesta persona la que exposi el problema en nom dels veïns i, si hi ha 
alguna qüestió no inclosa en la seva exposició, es podria plantejar intervencions 
complementàries. Es tracta d’evitar que es repeteixi la mateixa pregunta moltes vegades. 
 
No obstant això, es reflecteixen en acta les preguntes anticipades sobre el CPA: 

 

a) Javier Cardava.  
 

“Noche si y otra también, delante de la sede del distrito y junto a una comisaría de la urbana se 
suceden peleas, muchas de ellas con personas armadas y con la necesaria intervención de 
ambulancias y policías. Es una zona para el disfrute de los vecinos y tenemos miedo. ¿Cuando 
piensa el ayuntamiento hacer algo por eliminar el problema? Vamos a peor” 
 

b) Ana Vazquez López 
 
“Toda la razón cada vez más inseguridad en el barrio y sobre todo por los niños ya no solo de 

noche de día también da miedito pasar por según que sitio , ayudar a la gente que lo necesita 

está bien, pero al igual serían necesarios, más medios o hacerlo en condiciones, o buscar 

ubicaciones más adecuadas , no al lado de una biblioteca o un parke donde juegan niños.Una 

pena cómo está el barrio” 

c) Elisabeth Casas 

“Els veins de la zona propera a la seu del districte estem molt preocupats per la inseguretat del 
barri. Crits, baralles, robatoris i increpancies fan que sigui insostenible la convivencia. 
Necessitem solucions!” 
 

d) Sonia Ruano 
 
“La inseguretat que sentim els veïns que vivim aprop de la seu del districte ha arribat a punts 

insostenibles! Els nostres fills, lluny de poder gaudir d’una zona verda i bonica, són a diari 

testimonis d’actes de violència i baralles amb navalles que acaben moltes vegades amb sang, 

policies i ambulàncies! Quin gran exemple per la seva educació! Senyors polítics, a què 

espereu a actuar per que el barri pugui recuperar la tranquilitat i la seguretat?  

Volem passejar sense tenir por, volem dormir sense haver de despertar-nos amb els crits de les 

baralles constants! Necessitem solucions urgents. Cuidin si us plau dels veïns que sempre hem 

viscut aquí!” 

e) Veí Nou Barris sense identificar 

“Llevo viviendo 14 años en la zona (verde, tranquila, gente muy social…)y estos últimos años la 

frecuencia de episodios violentos han ido aumentando. Además cada vez con más agresividad. 
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Creo que es un poco triste que según en qué calles no te atrevas a pasar con tus hij@s cuando 

empieza anochecer e incluso ir a la biblioteca. La sensación que tenemos muchos de los 

vecinos es de inseguridad y falta de control ¿Se ha diseñado o se diseñará algún plan de 

actuación para prevenir esto? o ¿seguiremos siendo los vecinos los que tengamos que llamar 

casi cada noche a los Mossos para que vengan a intervenir? Queremos recuperar la 

tranquilidad del barrio.” 

f) Ana Vazquez López 

“La situació és molt crítica, beguts a totes hores, persones tirades per terra, deixalles per tot 

arreu i baralles dia si dia també. És hora d'aportar solucions a aquesta situació cada cop és 

més insostenible per els veïns/es que ho vivim dia a dia. Volem recuperar la tranquil·litat!!! 

Porto tota la vida al barri vaig neixer aquí i segueixo vivint ara amb la meva familia i realment es 

una llàstima deixar-lo degradar d’aquesta manera. Què penseu fer al respecte? Esperareu a 

que passi alguna cosa greu per actuar? Així no podem seguir!!!” 

g) fma fma 

“Que previsión tiene el ayuntamiento ?para solucionar el problema del albergue hay más gente 
durmiendo defecando, orinando, borrachos.diremos que actividades sexuales , fumando 
porros, vaciando los containers de la basura , peleas QUE HABÉIS HECHO DE MI BARRIO 
que era tranquilo y placentero hasta que vosotros llegasteis. 
Puedo proporcionaros fotos de todo lo comentado 
Suerte que el equipo de limpieza del barrio lo hacen lo major possible. Desde aquí, mi 
agradecimiento” 
 

h) Juan Ll. 
 

“Parlant amb molts veïns que vivim a la zona de la Biblioteca de Nou Barris, just al costat de 
l'alberg (centre de primera acollida), estem molt preocupats amb la deriva d'inseguretat que 
creix dia a dia, amb crits a totes hores, baralles violentes amb armes, i els veïns caminant amb 
por. Som un barri obrer i és una llàstima que no s'estigui posant remei a aquesta situació 
insostenible. Nit i dia, especialment de nit, el barri esdevé un malson. 
No entenc perquè no s'estan prenent mesures de control, espereu que hi hagi escenes encara 
més greus per actuar?” 
 

i) Zona recreativa Barcinova 
 

“Ante la cada vez más alarmante inseguridad para los vecinos, suciedad y deterioro que se 
está produciendo en el entorno del CPA Nou Barris. Cuáles son las medidas que va a tomar el 
Ayuntamiento.” 
 

j) Andrea Marco 
 
“Com a dona em sento constantment acosada a causa dels indigents del CPA Nou barris. Sóc 
veïna de la zona de tota la vida i no puc passar per davant de casa meva sense sentir-me 
acosada pels comentaris, crits o persecucions per part de la gent que dorm a l’alberg de Nou 
barris. Tant que l’ajuntament de Barcelona s’omple la boca de lluitar contra el masclisme i 
deixen que les dones de Nou Barris no puguem passejar tranquil·les. Esteu esperant que passi 
una desgracia per actuar? 
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És una zona molt perillosa plena de baralles amb armes i els veins estem farts d’haver de 
trucar a la policia dia si i dia també. Quan tancareu aquest alberg social que només porta 
inseguretat i por al barri?” 
 

k) fma fma 
 
 
“Visto lo visto la pancarta del ayuntamiento NOU BARRIS DISTRICTE ACULLIDOR. Y las 

malas condiciones de acullida debe ser eliminada, qué tipo de acullida es que tengan que 

dormir en la calle en pésimas condiciones.” 

l) Jorge C. 

“Una mañana paseaba con mi niño cerca del albergue, vi una persona tirada en el suelo, le 

daba el sol directamente en la cara, parecía que no respiraba. Intente comprobar que 

reaccionaba moviéndole las piernas y de repente una persona que pasaba por allí me dijo que 

no lo toque porque no le pasa nada. La hice caso y seguí mi camino. La normalización de esta 

situación no es nada bueno para nadie, que le explico a mi hijo de 5 años?” 

1) Jose Arevalo 

 

Comença la seva intervenció indicant que, com a representants de l’ Associació 

Mancomunitat de Veïns de la zona recreativa Barcinova,  porten parlant amb l’Ajuntament 

una mica més d’un any sobre el tema del CPA per a intentar coordinar-nos i aconseguir 

evitar les situacions que s’estan produint últimament de forma agreujada i important amb 

les conseqüències d’inseguretat i brutícia en els nostres carrers així com poques 

possibilitats que tenen els nens d’acudir a la biblioteca de Nou Barris. En les darreres dos 

setmanes han passat coses encara mes greus i, per tant, la pregunta que han plantejat a 

l’Ajuntament és quines accions, quines estratègies tenen pensades per a evitar tot el que 

està passant últimament amb possiblement un problema d’efecte crida que perjudica els 

drets dels ciutadans que viuen en aquest barri. La proposta final que plantegen a 

l’Ajuntament és la rotació d’aquest equipament a altres districtes de Barcelona i, en segon 

lloc, que en tot cas, la gestió del CPA sigui íntegrament dintre del CPA i, per tant, la resta 

de persones que estan fora però són gestionades pel CPA els reubiqueu en altres CPA de 

la ciutat. 

 

Malgrat la proposta de la presidenta del Consell del Districte en el sentit que sigui suficient 

la intervenció del Sr. Arevalo, altres persones també volen intervenir. Es resumeix de 

forma breu el contingut de les seves intervencions, atès, que tracten de la mateixa 

problemàtica. 

 

2) Pilar Barriendos 

Centra la seva intervenció en la por que té de passar per aquesta zona dient que és la 

primera vegada que li passa amb 58 anys de residència al barri. 

3) David Pérez 
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Afirma que no es tracta d’una qüestió de comoditat sinó de necessitat, posa l’accent en la 

falta d’efectius de Guàrdia Urbana i diu que tenen fills que, quan entren i surten de la 

biblioteca, veuen gent barallant-se. Com que ni Guàrdia Urbana ni Mossos d’Esquadra ho 

pot solucionar tot, vol saber què farà el Consistori per a solucionar aquest tema a curt 

termini 

4) Lorena Fernández 

Es pregunta on son tots els indigents, menes... que avui no hi són on estan habitualment 

5) Maite Rodríguez 

Es queixa de qüestions complementàries com ara la brutícia (falten papereres), l’incivisme 

(ús dels patinets) i falta d’efectius de Guàrdia Urbana, si bé no està estrictament relacionat 

amb el tema del CPA 

6) Carlos Mordillo 

Diu que, quan es denúncia el consum d’alcohol al carrer, GUB li diu que tenen ordre de no 

actuar. També diu que a la seva dona li van robar la cartera i considera que el CPA hauria 

d’estar lluny dels veïns. 

7) Andrea Marco 

Se sent discriminada i acosada per aquesta gent (la seva parella l’ha de venir a buscar al 

metro quan arriba de nit, denúncia baralles amb armes blanques, crits, no poden dormir i 

conclou dient que, si no tanquen el CPA, els veïns sabran trobar solucions. 

8) Veí sense identificar 

Diu que la situació està desbordada, que aquestes persones haurien d’estar controlades 

per les institucions, atès que, sap que moltes d’aquestes persones no volen ser 

controlades. Conclou que el Govern té la obligació d’arreglar aquest tema. 

9) Josep Ramón Ricart 

Es pregunta si no hi ha masses cotxes oficials a l’Ajuntament i pocs cotxes policials, diu 

que els polítics no es passegen pels carrers i no veuen la porqueria que hi ha com ara 

excrements de gossos i que és insuficient l’increment de personal per neteja. Aquesta 

intervenció no guarda relació directa amb el problema del CPA 

10) Teresa Carvajal 

La seva intervenció tampoc té a veure amb la situació del CPA però afrofita la situació per 

queixar-se que Guàrdia Urbana no apareix quan se’ls avisa. 

Finalitzades aquestes intervencions, la presidenta del Consell del districte dona la paraula 

al regidor del districte per a donar resposta a la problemàtica del CPA. 
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El regidor comença la seva intervenció dient que els veïns de Nou Barris no són masclistes 

ni violents (ho diu perquè, arran d’alguna intervenció anterior, es va derivar en disputes 

verbals entre assistents de diversa ideologia). El regidor és interromput per un sector del 

públic que el xiula (la sessió resulta molt tensa) i demana que el deixin parlar com ell ha 

deixat que tothom s’expressi. Reafirma que els veïns de Nou Barris no són uns masclistes i 

afegeix que tampoc són uns incívics o uns descerebrats. 

Reconeix que tenim un problema, que és cert i que el problema el tenim en una 

concentració de persones davant el CPA al costat del districte. Afegeix que és un problema 

que té cicles i en aquests moments està especialment agreujat. Es un fet (de nou és 

interromput per un sector del públic que no està d’acord). 

(Nota: El regidor demana al públic poder acabar la seva intervenció. Es fa constar 

expressament que el regidor és interromput constantment, fent molt complicada la seva 

intervenció. La presidenta del Consell del districte també ha d’intervenir en diverses 

ocasions demanant calma i silenci a tothom i que es deixi parlar al regidor). 

El regidor reafirma que hi ha un problema enquistat, que és cíclic i que en aquests moment 

esta tenint un rebrot que ha generat situacions inacceptables, molt desmadrades de 

violència. 

En segon lloc, el regidor diu que no es tracta d’un problema polític malgrat el que pensin 

alguns assistents sinó que es tracta d’un problema social. Això obeeix a una realitat que hi 

ha a la ciutat per molts motius: situacions de pobresa, de no papers, efectes crida 

derivades de certes polítiques, situacions de crisi econòmica i derivades de la pandèmia..., 

és a dir, situacions molt complexes i la ciutat ha d’atendre aquestes situacions. El que no 

pot fer la ciutat és amagar aquestes situacions sinó que ha de conviure amb aquesta 

realitat i això no vol dir negar el problema. Passa igual que amb el soroll que es genera 

amb l’oci nocturn; s’ha de saber conviure amb ell. Però no vol dir negar els problemes sinó 

fer-los front. 

En tercer lloc, el regidor es pregunta (adreçat al públic) què hem fet? 

 Quan fa dos setmanes aquest problema ha tingut un rebrot important, s’ha fet un 

reforç de Guàrdia Urbana i, a partir d’ara, es posaran servei complementaris de 

Mossos d’Esquadra. 

 Com que reconeix que hi ha un problema voldrien solucionar consistent en que, 

tothom que es troba aquí, estigui al CPA o assistit pel CPA. Hi ha un problema de 

capacitat d’accés al CPA i potser no tothom pugui estar dintre del CPA però tothom 

ha d’estar assistit pel CPA. El que no pot haver és cap persona que no estigui 

assistida pel CPA. Es la part que més els ocupa actualment, que tothom estigui 

assistit pel CPA. El que no pot ser és que això sigui un receptable de gent que 

visqui al costat d’unes condicions del Parc que són relativament bones pel 

sensellarisme. Això no pot ser perquè no és una bona solució per ningú. El 

compromís és treballar-ho de forma immediata; de fet ja s’està fent. 
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La ciutat ha d’oferir recursos. En aquest sentit, a la pregunta de la Sra. Lorena Fernández 

(intervinent número 4) sobre on esta aquesta gent en els darrers tres dies, la ciutat els ha 

ofert alguna alternativa (de nou és interromput i el regidor diu que no pot haver un debat 

sobre si Nou Barris ha de tenir o no un CPA o si la ciutat ha de tenir o no CPA sinó que ha 

de conviure amb el veïnat. De fet, afirma que a Barcelona hi ha 68 CPA). Reafirma que no 

farà cap debat sobre el fet que el CPA hagi d’estar en un lloc on no hi hagi veïns. Tampoc 

val treure un CPA de Nou Barris i posar-lo en un altre lloc. 

Continua la seva intervenció, constantment interrompuda per un sector del públic, replicant 

altres qüestions que han sorgit. Així, en relació al que ha mencionat el Sr. Mordillo 

(intervinent número 6), el regidor afirma que no es donen instruccions a Guàrdia Urbana 

consistents en no posar multes a les persones que beuen alcohol a la via pública. Les 

instruccions que dona el districte es que s’han de complir les ordenances municipals. En 

aquest sentit, informa que en el que va de l’any 2022, Guàrdia Urbana ha posat mes de 

1100 multes per consum d’alcohol al carrer. 

En relació a diverses intervencions sobre la manca d’efectius de Guàrdia Urbana, el 

regidor informa que, durant els caps de setmana, el districte disposa entre 6 i 7 patrulles 

que van circulant pel districte i disposem de 68 urbans de nit que es comparteixen amb dos 

districtes. Possiblement, no siguin suficients però comunica que l’any vinent vindran 24 

urbans més. 

Davant les constants interrupcions per part d’un sector del públic amb acusacions de no dir 

la veritat i l’intent de la presidenta del Consell del districte que el públic deixi parlar al 

regidor i guardi silenci, el regidor vol fer un resum de l’exposat. 

Davant la cridòria d’un sector del públic, el regidor afirma que les dades del baròmetre 

municipal certifiquen que Nou Barris no és un districte que tingui una especial conflictivitat 

social ni violència i els veïns en són conscients d’aquesta dada. Això no treu que hi ha 

alguns problemes, que saben on estan i que s’han de solucionar però la solució no passa 

ni per amagar-los ni per obviar-los ni que la solució passi per portar-los a un altre lloc de la 

ciutat. Ni aquí ni a Sant Gervasi ni a cap altra lloc. Els veïns poden considerar el que 

vulguin però la proposta del regidor consisteix en que el CPA ha d’acollir a la gent que hi 

cap i, si s’escau, ha de tenir fora gent controlada, és a dir, assistida i localitzada. Això és 

així perquè la ciutat té un diferencial de pobresa que està per sobre dels serveis que ara 

per ara pot donar físicament. Corregir això porta un cert temps, crear nous CPA porta un 

cert temps i el que no podem fer és ni amagar el problema ni no atendre’l i aquesta és una 

realitat de la que el regidor demana generositat, solidaritat i comprensió. Això no vol dir no 

conèixer els problemes ni no solucionar-los. Amagar el problema o traslladar a aquestes 

persones a un altre lloc no és el que pensa fer el regidor. Això sí, s’ha d’evitar que el CPA 

es converteixi en un refugi de gent que no vulgui ser atesa i, per això, reforçaran la 

presència de GUB  i MMEE 

Es produeix aleshores una fora discussió verbal entre diversos assistents del públic amb 

ideologies diferents sobre el tema que s’està tractant, obligant a la presidenta del Consell 

del districte a aixecar-se de la cadira i apropar-se a la zona del públic per a intentar calmar 
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els ànims. Per la seva banda, el regidor torna a repetir la proposta que fa per a solucionar 

aquest problema davant les queixes d’alguns ciutadans no identificats que consideren que 

el regidor porta molts minuts parlant i no ha aportat cap solució. 

Per últim, el regidor vol fer alguna referència al tema de la neteja que també ha sortit 

tangencialment en alguna de les intervencions arran de la problemàtica del CPA (Sr. Jose 

Arevalo, intervinent núm. 1, Sra. Maite Rodríguez, intervinent núm. 5 ó Sr. Josep Ramón 

Ricart, intervinent núm. 9 a mes d’alguna de les preguntes anticipades). Evidentment, s’ha 

de fer autocrítica però cal donar algunes explicacions que convé que ho sàpiga tothom. En 

aquest sentit, afirma que la ciutat està canviant el contracte de la neteja; és important que 

ho sàpiga tothom. En concret el canvi s’ha produït aquest any. Horta, Nou Barris, Sants i 

Les Corts han entrat en una segona fase al setembre de 2022. El nou contracte ha entrat 

en vigor per Nou Barris el 12 de setembre d’enguany. El contracte té establert un període 

cinc mesos per a la normalització del servei perquè implica un canvi radical de contenidors 

(que permeten la neteja dels baixos..), camions i un reforç important del número de 

persones que han de treballar. Ara bé, és cert que tenim dos problemes: 1) l’ajustament 

del servei d’una empresa a l’altra, problema que saben que tarda uns mesos en adequar-

se; 2) hi ha un retard en el subministrament de tots aquests materials. Finalment, hi ha un 

tercer tema a tenir en compte. Els serveis de neteja contractats tenen uns plans, uns 

horaris, uns circuïts. S’hauran de modificar o ajustar però el que no tenen és servei per a  

perseguir als ciutadans que llencen una llauna al terra o els que baixen els mobles el dia 

que no toca. El problema de l’incivisme s’ha de corregir entre tots (de nou torna a ser 

interromput amb discussions entre persones del públic que no s’escolten des de la mesa 

presidencial). 

Seguidament, un cop demanat de nou silenci a tothom, la presidenta del Cosnell del 

districte, dona la paraula a algunes persones que portaven temps demanant-ho. 

11) Bertrand de Five 

Comença la seva intervenció dient que el barri està nerviós, la qual cosa, vol dirà que 

alguna cosa falla. Considera que els polítics haurien de preveure situacions com les que 

s’estan produint amb tot el que ha arribat darrerament. Fa poc li han robat el mòbil i a la 

seva família també. No pot ser que tinguem que amagar les nostres pertinences. El 

problema no és que la gent estigui nerviosa sinó que les coses es fan tard i això no pot ser. 

Se li dona la culpa al CPA. No. Hi ha gent que ocupa i ha de sobreviure com pot, molta 

gent d’aquesta que està fent mal a la ciutat i als veïns. 

12) Felix Barrio 

Viu al carrer Lorena i comença la seva exposició dient que li ha donat molta pena aquesta 

reunió. En primer lloc, diu que fa 25 anys estava en una comissió d’obres. Quan els veïns 

van plantejar al regidor d’aquell moment Sr. Antoni Santiburcio millores pel barri, es va 

bolcar, els van escoltar, tot el que proposaven els hi feien cas i els van deixar un districte 

que era un orgull. Ara, tot el contrari, no ve ara uns polítics a l’alçada de les 

circumstàncies. Li agradaria que es deixés parlar més al regidor per a veure si abans de 
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les 03:00 de la matinada aportava alguna solució. Justificacions, no i no els pot dir que han 

de continuar vivint amb el mateix i que ens acostumem perquè no ens acostumarem. 

Respecte del fet que el regidor ha comentat que es tracta d’un problema cíclic, no és així, 

és un problema exponencial en negatiu i cada vegada pitjor. Pregunta quins criteris 

segueix l’Ajuntament per a situar els CPA a la ciutat? Ho volen saber, perquè a Nou Barris 

sí i en el carrer Feliu i Codina on se sap qui viu allà, no? 

Respecte del fet que ha comentat el regidor que no li agrada que li diguin que menteix, ell 

diu que no dirà això però el que està clar és que no s’ajusta a la realitat. Per exemple, ell té 

un pàrquing al carrer Lorena. Si surt a les 22:00 hores, surt amb por, mirant a una banda i 

una altra perquè té por perquè allà hi ha persones dormint al carrer no de forma 

circumstancial sinó des de fa molt de temps.  

Afirma que tenia preparat un escrit que ara mateix no té sentit llegir-ho però posaven 

l’accent en la inseguretat, el soroll, la brutícia i les mascotes. Creu que s’ha de parlar de 

les mascotes perquè al carrer Lorena entre els números 80 i 105 s’ha convertit en el pipi 

can de Nou Barris. Hi ha un senyal que marca prohibició de trepitjar la gespa ni les 

persones ni els animals i es fa de forma constant. A veure quina solució dona el Govern. 

Per últim, diu que a ell li agrada donar solucions. Doncs bé, pel tema de la inseguretat la 

solució passa per més vigilància policial i que les persones que estan al carrer estiguin 

perfectament controlades. Per la brutícia a causa de l’incivisme de moltes persones, més 

vigilància per a evitar botellots i més personal de neteja. Pel que fa al soroll, s’ha de parlar 

amb els òrgans competents. Així, s’han de netejar els contenidors no pot ser a les 03:00 de 

la matinada que desperten a tot el món. I pel que fa a les mascotes, controlar que els 

propietaris compleixin la normativa municipal, que els gossos estiguin lligats i que facin ús 

dels llocs que estan destinats per ells, senyalitzar de forma contundent els espais on està 

prohibit entrar gossos. Per tant, més vigilància i multar a qui no compleixi la normativa 

municipal. Per tant, als polítics els toca pensar en solucions. 

A continuació, la presidenta del Consell del districte dona la paraula a altres ciutadans que 

volen exposar altres problemàtiques diferents del CPA malgrat que algunes persones del 

públic comenten que no està encara tancat el tema. 

13) Silvia Gamero 

Denúncia que hi ha un greu problema d’inseguretat a la plaça Jesús Carrasco, en el barri 

de Vedun. Comenta que el mur que “bordea” la plaça és molt baix i dona lloc a que molta 

gent s’introdueixi en els solars contigus. Considera que la solució és molt fàcil i econòmica: 

aixecar una mica el mur i pregunta al Govern si està disposat a fer-ho 

14) Concepción Navalón 

Exposa una problemàtica al carrer Sant Iscle, 75. És un pati interior de la finca. Doncs bé, 

hi ha entre 4 a 6 persones que a les 23:00h o  ales 24:00h es posen a jugar al dominó 

donant cops amb les fitxes i cridant sense que els veïns del voltant pugui descansar. S’han 

fet amos d’un pati interior que és dels blocs dels voltants. Van posar una porta i quan 
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truques a la urbana i arriben, aquesta gent entra cap a dins i aquí no ha passat res. Estan 

desesperats perquè això és dia darrera dia. Ha parlat amb el patriarca però aquesta gent 

els insulta. Demana que es tregui la porta i que la policia pugui entrar. Estan farts de no 

poder descansar. 

A aquesta última intervenció, li dona resposta el regidor dient, en primer lloc, que és un 

tema que els preocupa fa temps i vol donar algunes dades concretes per a informar com 

està el tema de Sant Iscle, 75. Així diu que el 28 de març de 2022 i desprès d’un procés 

administratiu, es va declarar la ruïna econòmica i urbanística d’aquesta part. El 29 de març 

de 2022 es va presentar un recurs administratiu d’alçada, la desestimació del qual, va ser 

el 7 de juliol de 2022. Estem en condicions de demolir l’edifici que és un compromís que 

van adquirir. Ara bé, ens consta que alguns propietaris han plantejat un recurs jurídic sobre 

la nostra resolució administrativa i, per tant, ens hem d’esperar a que el jutge es pronunciï 

per a poder procedir a la demolició d’aquesta construcció irregular. Ens vam comprometre 

a solucionar una situació que es produeix allà que és del tot inacceptable. El treball 

administratiu està fet però ara ens hem d’esperar a que el jutge desestimi aquest recurs 

que han presentat certs propietaris. Una vegada es produeixi, el següent pas serà la 

demolició de l’edifici i acabarem així amb el problema. 

Per altres problemes denunciats per la intervinent de tipus convivencial, en el cas d’edificis 

privats com el de Sant Iscle, 75 no és tant fàcil que la Guàrdia Urbana pugui intervenir. Hi 

ha problemes de convivència que s’han de resoldre en el terreny privat perquè la Guàrdia 

Urbana no els pot resoldre tots. Entén la queixa de la intervinent però els problemes de 

tipus convivencials en edificis privats són molt difícils de resoldre’s. Passa el mateix amb el 

tema dels excrements de les mascotes. Entén perfectament que hi ha propietaris de 

gossos que no compleixen amb la normativa municipal i no recullen les caques del terra o 

deixen que orinin en un portal. Es un problema no fàcil de resoldre en termes públics, s’ha 

d’enxampar als infractors... en fi, és difícil de solucionar. 

15) Isabel Pinar 

Veïna de la Guineueta. Diu que en aquest barri hi ha illes senceres que estan sense 

papereres. Han tret contenidors de l’orgànic i han posat un enfront on viu gràcies a la 

gestions de la consellera Sara Belbeida. La gent estava deixant les bosses de la brossa al 

terra i els estaven baixant els porcs senglars. Respecte d’aquests porcs senglars demana 

saber què es farà perquè qualsevol dia pot passar una desgràcia i, quan així sigui 

denunciaran als responsables amb nom i cognoms. 

16) Eulalia Esteban 

Diu que és treballadora de la neteja. Pregunta si s’ha valorat perquè els contenidors nous 

del paper i dels plàstics tenen una barra que impedeix tirar cap a enrere? Es un dels 

problemes pels hi ha tant desbordament de brossa. 

El regidor contesta que faran la consulta però suposa qeu si s’han fet així és perquè han 

de tenir un cert sentit pràctic. Els contenidors nous tenen dos virtuts: fan molt menys soroll 
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al pujar i permeten la neteja dels baixants. Una altra cosa que es veurà és que els camions 

són elèctrics i, per tant, la reducció de sorolls, serà molt important. 

D’altra banda el regidor diu que la raó per la qual la recollida de la brossa es fa per la nit 

(pel recorregut, en alguns llocs passen a les 24:00hores i en altres a les 03:00 de la 

matinada) és perquè la recollida de dia es molt més conflictiva des del punt de vista de la 

circulació. 

Pel que fa al tema de les papereres, diu que aquest és un debat brutal. La reducció de 

papereres s’ha fet perquè s’ha arribat a la conclusió que l’ús que feien algunes persones 

de les papereres era infumable, per exemple, hi ha gent que llençava la bossa de la brossa 

a la paperera. A més la recollida de papereres va diferent dels contenidors i la seva 

acumulació resultava més conflictiva i, per això, es va concloure que lo millor és la 

reducció de les papereres. Òbviament és opinable però les raons són les exposades. 

La presidenta del Consell del districte exhorta anar tancant temes com ara el de la neteja o 

el del CPA i, per aquest motiu, dona la paraula de nou al Sr. Jose Arevalo (intervinent 

número 1) 

El Sr. Arevalo vol fer un resum de tot el que s’ha parlat en relació al tema del CPA. En 

primer lloc considera important que el regidor hagi reconegut el problema important que 

s’ha generat en el CPA, també ha pogut constatar que els veïns estan nerviosos. Ha senti 

que s’estan posant en marxa moviments i accions amb Guàrdia Urbana i Mossos 

d’Esquadra i altres accions a l’abast del regidor per a corregir el descontrol d’aquelles 

persones que estan al voltant del CPA. No està d’acord amb certs veïns que han dit que el 

CPA ha causat problemes des del seu inici. No ho ha percebut així però sí és cert que la 

superpoblació d’aquestes persones han portat els problemes denunciats derivat del fet que 

el parc central de Nou barris és un lloc adequat per a les persones sense sostre però és 

allà on s’ha començat a generar un problema real. Per tat, considera que s’ha de millorar la 

gestió del CPA en especial a totes les persones que estan al voltant del CPA en el sentit 

que totes aquestes persones han d’estar identificats i controlats amb seguiments mèdics, 

amb el que sigui necessari. I, per últim, aquestes persones han de fer un exercici de 

convivència per tal que puguin conviure amb els drets dels veïns de Barcelona que es 

veuen afectats per problemes d’inseguretat en equipaments tant utilitzats per persones 

menors com per exemple la biblioteca de Nou Barris a les que s’ha de protegir.  

Finalment considera que una convivència de 12 anys amb el CPA no creu que sigui 

recomanable per la convivència que demana el regidor, convivències que s’ha anat 

enturbiant any darrera any. 

17) Rosa González 

Exposa diferents qüestions. En primer lloc, vol saber quin criteri es segueix per a la 

col·locació dels contenidors. Explica un lloc que ho sap el regidor perquè ha parlat amb ell. 

Diu que arran de la pandèmia es van treure zones d’aparcament de vehicles per posar 

terrasses de bars però no s’ha canviat de lloc els contenidors malgrat la seva petició que 

ha estat negada. Al demanar-li el lloc concret, la intervinent diu que és el Pg. Verdun on 
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estava la entitat financera Caixa de Catalunya. En aquest lloc, havien de treure dos 

contenidors. Els han canviat pels nous però els han tornat a posar en el mateix lloc. 

En segon lloc, diu que a la plaça de la República, costat del parc hi ha una xurreria que 

s’ha canviat de lloc posant-la una mica més amunt. Doncs bé, en el lloc original s’ha 

quedat un triangle d’esglaons que únicament serveix perquè la gent ensopegui i caigui. No 

té cap sentit mantenir aquest triangle. 

En tercer lloc, al carrer Molí cantonada Joaquim valls, la vorera és molt estreta (no fa ni un 

metre) i a sobre hi ha pilones. Si tu vols passar amb un carret de nen o de la compra, no 

pots anar i si ve una altra persona de front t’has de baixar a  la calçada. 

Per últim, comenta que els veïns estan aguantant totes les festes que fa l’Ajuntament de 

les que cobra uns diners. En canvi fa anys que reclama la festa del barri de Sant Joan. 

Estan farts de la musica de les diferents festes de l’Ajuntament que es fan cada setmana i 

en canvi els pobres veïns d’aquesta zona no tenen una festa pròpia. Ho torna a demanar. 

Respecte d’aquest últim comentari, el regidor contesta que l’Ajuntament no cobra per cap 

festa. Amb excepció de la festa major del districte, la resta d’activitats sorgeixen de la 

iniciativa veïnal. Considera que si hi ha una iniciativa veïnal per fer una festa en Sant Joan 

al barri de Verdun, serà meravellós i miraran com la poden tirar endavant però ha de sortir 

de la iniciativa ciutadana i associativa. 

18) Rosalinda López. 

Diu que viu al carrer Vinyar, numero 26-28. Dona a la zona de la part del darrera on estan 

els arbres i hi ha unes fonts. Demana saber a qui pertany això, si a l’Ajuntament o és 

privat, atès que, aquesta zona s’ha fet un “basurero”. Hi ha matalassos, bosses de la 

brossa, gent que entra a dintre i no saben si dormen allà o no. Considera que és un 

desastre que, a més, mai es neteja i, per tant, hi ha molta pinassa. Comenta que l’altre dia 

algu va encendre un misto i casi es genera un foc. Demana saber a qui pertany aquesta 

zona per a reclamar que es netegi. 

19) Teresa Carvajal 

En primer lloc, vol felicitar a qui hagi posat els nous contenidors de les escombraries. 

Abans, quan baixava les escombraries, s’havia d’esperar a que passés alguna persona 

que l’ajudés a llençar les escombraries al container. Ara ho pot fer per sí mateixa. 

En segon lloc la intervinent diu que és del polígon Renfe Meridiana. Des del districte es fan 

plans de barris, d’ocupació, Barcelona Activa, Formació i Treball, etc... Doncs bé, quan 

s’han anat apuntar a aquests plans d’ocupació de 6 mesos que necessitaven el codi de 

l’Inem, s’han trobat que no poden entrar els del polígon Renfe Meridiana. Sembla que 

només poden presentar-se el de Ciutat Meridiana, Trinitat Nova i Roquetes i, en canvi el 

polígon Renfe Meridiana no entra perquè resulta que es troba al barri de Porta i se suposa 

que a Porta hi ha gent econòmicament bé. Però en aquesta zona viu jovent avorrits de tot, 

gent amb dificultats econòmiques que tenen molts problemes per trobar feina, gent en 
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definitiva que no s’atreveix a presentar-se als plans d’ocupació perquè saben que els diran 

que no poden entrar. 

El regidor contesta que el servei que menciona la intervinent és el servei del SOC si bé és 

cert que una part es gestiona des de Barcelona Activa. Però el regidor creu que la 

intervinent s’està referint a un plans concrets que estan territorialitzats però la major part 

dels plans d’ocupació no ho estan. Es possible que hi hagi aquí una confusió i d’un cas 

particular s’hagi extrapolat a un tema general. La territorialitat és una excepció en els plans 

d’ocupació i, per tant, quasi mai hi ha limitacions de caràcter territorial. Clarifica que alguns 

plans de barri sí tenen una limitació de barris concrets però el 90% dels plans d’ocupació 

no tenen limitacions territorials. 

D’altra banda, la intervinent llegeix un escrit en relació a la situació d’abandonament i 

marginació que pateix la zona de Renfe Meridiana. Considera que no pot ser i demana ajut 

i intervenció al Govern, fent programes d’integració i convivència i sol·licita un centre social 

perquè el polígon Renfe Meridiana no està gent equipat. 

El regidor replica que, a partir d’una conversa que van tenir, drets socials a través de 

l’IMHAB treu un concurs de mediadors que s’anava a fer a la plaça d’Eucaliptus i ara 

afegiran Renfe Meridiana i això està a punt de caure en un parell de mesos. 

20) Eugenia Castellanos 

Lliura al regidor una fotografia on s’aprecia la existència de molts garatges afirmant que les 

estan convertint en habitatge. Afirma que per 3000 euros en negre, algu de l’Ajuntament li 

atorga els permisos (ja ho havia dit en alguna altra ocasió). En canvi ella va tenir que 

recórrer a la Generalitat per que li donessin els permisos. Demanada l’adreça, la 

intervinent diu que és al carrer Mas Duran en els número 73 o 76. 

El regidor demana a la intervinent el nom o noms de les persones que suposadament 

cobren en negre. La intervinent diu que ho farà en privat a la consellera tècnica. 

En segon lloc diu que manca neteja en el carrer. Té fotografies 

Per últim, es queixa dels gossos que fa poc un d’ells va mossegar a una nena. En 

qualsevol cas, la queixa es centra en la presència d’excrements a la via pública. La 

intervinent neteja la seva zona i afirma que els de la neteja quan els toca anar a esmorzar 

es tiren dos hores. També disposa de fotografies al respecte. 

21) Carmen Torres 

Te dos preguntes molt concretes. La primera és quin són els criteris per a decidir la 

ubicació d’un CPA. Així ho podran saber perquè l’actual ubicació del CPA (al costat d’una 

biblioteca) no l’entenen els veïns. S’ha d’evitar gent que dormi fora del CPA i se’ls hauria 

de reubicar en algun altre centre de major capacitat. La segona fa referència als parterres 

que hi ha en el carrer Lorena entre els números 81 a 105. S’han convertit en el pipi can del 

barri. Porten detectant fa temps que deixen el gossos “sueltos”, tant gossos potencialment 

perillosos, galgos... amb el perill que suposa per les persones grans; és un pipi can, no una 
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zona de passeig. Malgrat que s’han creat àrees de gossos, això no ha impedit el problema 

de sorolls, excrements pel terra, gossos corrent lliurament per tot arreu, etc.. Les solucions 

que ha pensat els veïns són les següents: una possible, posar una tanca de 50 o 60 cms 

en tot el perímetre de la gespa; una segona mes radical que no l’acaba d’agradar seria 

substituir tota la gespa per ciment. 

El regidor contesta, pel que fa als criteris de decisió, diu que és donar atenció a qui 

necessita atenció com a principi bàsic. Aquí el problema ha estat que ha arribat gent sense 

l’atenció del CPA ocupant l’espai públic. Això és el que s’ha de corregir. Els criteris són, 

per tant, de necessitat social. 

Davant les queixes de la intervinent indicant que el que demana són els criteris d’ubicació 

dels CPA. El regidor contesta, davant la cridòria de la intervinent i altres persones del 

públic,  que la ubicació dels CPA a la citat no responen a criteris de territorialitat i, de fet, hi 

ha 68 centres d’aquestes característiques a la ciutat. El CPA de Nou Barris està aquí 

perquè compleix uns requisits com a centre i es va decidir així. A tota la ciutat hi ha 68 

centres d’aquestes característiques. Probablement haurien d’haver mes. Reitera que 

aquest regidor no canviarà de lloc el CPA i no es debat el seu trasllat. Els serveis socials 

es donen a la gent que ho necessita no es donen per a tenir contents a qui viu al costat. 

No hi ha cap impediment legal perquè un CPA no pugui estar on s’ubica el CPA Nou 

Barris. 

Pel que fa als pipi can, certament hi ha una distribució d’àrea d’esbarjos de gossos a la 

ciutat. Inclús en els llocs on s’ubiquen els pipi can hi ha debat social sobre l’ús del pipi can 

o el mal us que fan alguns veïns que tenen gos i hi ha un gran debat sobre aquest tema 

amb opinions de tot tipus. On esteu vosaltres hi ha un mal ús de l’espai públic. Es d’una 

evidència meridiana però no és l’únic lloc. També hi ha problemes en la plaça de Can 

Xiringoi... té a veure doncs amb un debat social que hi ha a la ciutat i és que a Barcelona hi 

ha 170.000 gossos censats i el sentit de la responsabilitat dels propietaris no és el mes 

adequat en molts casos en dos temes: la recollida d’excrements (evident) i en l’ús de 

l’espai públic i l’ús de morrió, corretges, etc.. Si bé dona la raó a la intervinent, afirma que 

solucionar aquest problema és molt complex. En aquest sentit, tancar o no tancar la gespa 

té avantatges però també inconvenients, amb opinions a favor i en contra. Per tant, és un 

debat complex sense solució. De fet, quan es van plantejar debats participatius, era molt 

difícil arribar a conclusions amb unanimitat 

22) Rafael González. 

Comença la seva intervenció recordant una frase que va dir en l’anterior Audiència Pública 

i que s’ha complert i és que la situació del districte i de la ciutat acabaria per estellar-los a 

la cara i així ha estat. Els ha estellat al govern i als veïns que ho han patit. Des de la 

darrera Audiència Pública i, en particular en el mes de setembre, hi ha hagut incidents en 

locals amb incendis, en concret, al carrer Mas Duran cantonada Gongora, incidents 

d’ocupació de clans criminals que intenten ocupar amb contractes falsos, incidents 

d’incivisme i inseguretat i una aclaració, si els nous contenidors són com són no és a 

causa de la nova contractació sinó perquè abans es robava el cartró i ara s’impedeix. 
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També vol manifestar que hi ha menys contenidors i els recorreguts són més curts, la qual 

cosa, beneficia a la empresa però perjudica per distància als veïns que ha d’anar a llençar 

les escombraries o mes a prop o mes lluny del lloc on es troben. 

Respecte de la inseguretat ciutadana està a l’ordre del dia i considera que el govern no fa 

res. Creu que és normal que la gent estigui empipada i creu que certs equipaments 

haurien d’estar ubicats lluny dels nens en algun lloc més adequat. 

Un altre tema que tampoc resol el govern és el tema de l’habitatge social. No es poden 

comprometre a fer allò que no poden fer. No saben les dades concretes de numero de 

pisos construïts; tot es basa en opacitats, en obscurantisme que pateixen els veïns. Així 

quan s’està empadronant a gent en locals, es permeten certes reformes, es cobra en 

negre... això és responsabilitat municipal. Es cau en la il·legalitat. Davant casa seva 

(Gongora cantonada carrer Mas Duran) hi ha 4 locals reformats sense el permís 

corresponent per tal que visquin persones. En aquest sentit, si es produeix un incendi o 

problemes de convivència, això es de la responsabilitat de l’Ajuntament de Barcelona. 

Desprès, quan es necessita un emplaçament, es fa fora a la gent, és a dir, s’actua a cop 

de necessitat sense cap mena de previsió. 

L’intervinent també comenta que hi ha un greu problema amb el tema del tràfic de drogues 

i no sap si s’està coordinant bé la feina entre GUB i MMEE perquè es veu un increment 

tant de tràfic de drogues com de la existència dels narcopisos en Nou Barris. Pregunta al 

govern què faran respecte aquest tema? En el seu barri s’ha actuat contra una màfia però 

hi ha 4 més com a mínim. Ho sap la policia i, per tant, demana intervenció absoluta del 

regidor sobre el tràfic de drogues en el districte. 

Una ultima cosa, demana que els de la recollida de mobles passin pel carrer Robert 

Robert, atès que, hi ha mobles que porten una setmana tirats als carrer. 

El regidor contesta que no vol entrar en un debat amb l’intervinent. Li agradaria que 

estigués com a regidor a l’Ajuntament per tenir un debat en un altre nivell. En tot cas, 

respon que no ha estellat res. Estem en una ciutat amb molts debats. Hi ha altres ciutats 

que també tenen problemes: Berlin amb el turisme, Amsterdam.. Si et vas a qualsevol barri 

extrem de les grans ciutats europees com ara Paris, Amsterdam o Berlin i ho compares, 

aquest districte és una meravella. Ara bé, la ciutat té un debat molt complex sobre la 

immigració, sobre l’acollida. Té un debat social. 

23) Encarna López 

Torna a parlar de la neteja. Viu al barri de la Prosperitat des de fa 46 anys i mai ha estat 

tant malament com ara. De tot el que parlarà té fotos en un pentdrive que va lliurar en el 

seu moment a la consellera Sra. Sara Belbeida. El barri està molt brut. Per a ella, el 

problema està en els serveis de neteja que no compleixen amb els dies que a ella 

l’Ajuntament li diuen que haurien de complir, els containers es passen mesos amb tota la 

porqueria a sota, ningú els neteja. Al carrer Vinyar, en 300 metres hi ha com 20 comerços. 

Ara bé, des de que està el Caprabo hi ha derrama de líquid de la brossa del camió. No 

poden obrir les finestres ni estan a gust a casa seva perquè fa mala olor, olor a peix, a tot. 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

16 
 

Ho ha reclamat fa temps perquè ho porten patint des de fa tres anys. Explica que front de 

casa seva hi ha els contenidors. Doncs bé, porta tota la setmana amb les escombraries 

fora, escombraries que ningú recull. El que escombra diu que a ell no li toca. Pregunta, a 

qui li toca per a poder reclamar-li? A requeriment del Gerent del districte, la intervinent diu 

que viu al carrer Vinyar, 26-28 però afirma que la consellera Sra. Sara Belbeida té fotos de 

tot el barri perquè no només es preocupa per la part del carrer on viu sinó que es preocupa 

per tot el barri. 

24) Juan Cano 

Comença la seva intervenció dient que vol puntualitzar un parell de qüestions. Així diu que 

es comenta que els veïns de l’entorn del CPA no són solidaris o que són racistes, 

classistes, etc.. Creu que és tot el contrari. Els veïns de Barcinova i de l’entorn del CPA 

són especialment solidaris. De fet, porten 13 anys convivint, tolerant i ara malvivint amb un 

centre que els esta causant molts problemes com s’ha pogut constatar, sens dubte algu, 

en aquesta sessió. El regidor ha apuntat algunes mesures per a corregir aquest problema. 

Creu que estem a prop i, per a arribar al que seria la solució, falten molt poques coses. Per 

exemple, en qüestió de seguretat, diu que si es manté la seguretat d’aquets dos darrers 

dies, això serà perfecte. Hi ha MMEE, GUB.. a l’entorn de la biblioteca no hi ha 

pràcticament ningú. No obstant, el compromís que haurien d’adoptar és: primer, el trasllat 

o reubicació o rotació d’aquest centre que desprès de 13 anys esta generant problemes. 

En el mentrestant (perquè suposa que un trasllat no és immediat) necessiten que a l’entorn 

del CPA (fora)  hi hagi 0 persones i acabar amb les acampades que s’han permès 

darrerament i que ho considera injust. 

En segon lloc, l’intervinent demana al govern que cuidin el barri, un barri obrer, treballador. 

Es de justícia. 

Finalitza la seva intervenció indicant que porten dos anys portant aquest tema sobre la 

taula. Els hi han donat solucions ó possibilitats parcials. La consellera Sra. Sonia Nieto els 

esta escoltant. Vol fer-li una menció especial perquè, malgrat que no pot aportar solucions 

definitives, almenys els escolta. 

25) Joaquin Esteban 

Exposa diferents qüestions. En primer lloc, diu que ha vist els nous contenidors en Passeig 

Valldaura amb Rio de Janeiro. Es troben en el mateix lloc que estaven abans. Porta molt 

de temps reclamant que aquests contenidors es posin a la calçada i s’ubiquin en un forat 

de la vorera. En el Passeig Verdun estan posat sobre de la vorera, en Deià estan posats a 

la mateixa calçada però com alguns tenen pedals no es poden ajustar al “bordillo”. Ha dit 

moltes vegades a la consellera Sra. Sonia Nieto que entre contenidor i “bordillo, hi hagi 

una plataforma amb xapa de 20 milímetres per a evitar que les cadires elèctriques no es 

donin contra el contenidor i es pugui apropar-se millor. Altres contenidors estan a dos 

metres del “bordillo”. Ha dit que posin plataforma però no s’ha fet. 

En segon lloc, pregunta en nom d’altres persones quan es farà el concurs de la cafeteria 

del centre cívic de Can Verdaguer? Es troba tancada i diu que hi ha una persona 
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interessada en agafar aquesta cafeteria. També pregunta per la cafeteria de la plaça 

Sóller, voldria saber quan la posaran a  concurs? 

En tercer lloc, vol agrair i felicitar l’ampliació de la vorera del carrer Pintor Alzamora així 

com la rehabilitació de la façana de la masia de Can Valent. 

Per últim, voldria saber quan seran contestades les preguntes que ha formulat 

anticipadament per escrit 

Nota: es detallen les dites preguntes anticipades: 

“1ª Bancos 8   bancos entre hueco y hueco de cada palo rosa entre la pared del instituto 

valdemosa y la zona verde entre la acera de Piferrer i la zona verde, aquí hacen falta 8 

bancos para poderse sentar los vecinos en los meses de calor, ya que esta especie 

arbórea hace mucha sombra y fresca en donde hay parolas no. Y papeleras en cada uno 

de los bancos esto es civismo por su parte. 

2ª Bandas rugosas en el cruce del paseo Andreu Nin y Rosello i Porcel tanto por el lado 

montaña como por el lado mar no hay bandas rugosas, lo mismo que por el paso de 

Andreu Nin tan poco existen las bandas rugosas. Por el lado mar en el paseo Andreu Nin 

esq. Valldaura tampoco existen las bandas rugosas. En Rosello i porcel con meridiana 

tampoco hay bandas rugosas. En el semáforo que hay entre el hotel son multiespai y el 

corte Ingles ni de una banda ni de la otra tampoco de lo mismo, paso Pintor Alzamora con 

meridiana tan poco ideen de lo mismo, paso Andreu Nin Rio de Janeiro tampoco hay de 

una banda y de la otra, lado montaña paso peatonal Santa Pau con paseo ciudad de 

Mallorca tampoco. Y por último el paso peatonal de Rio de Janeiro con Andreu Nin por un 

lado y por el otro con la calle velia tampoco. 

3ª Contenedores alguien me comento que los contenedores entre Escultor Ordoñez y 

Deyia esquina Piferrer eran accesibles mentira, los contenedores siguen siendo los 

mismos con los pedales a una distancia de 30 cts. de distancia entre ellos contenedores y 

el bordillo, por no decir metro y medio de distancia en deyia esquina Piferrer donde Uds. 

Hicieron el proyecto de una especie de jardín a lo largo del colegio palma de mallorca, 

pero se olvidaron de poner una plataforma entre los contenedores y el bordillo ya veo lo 

sensibles que son con las personas con movilidad reducida para poder tirar la basura 

orgánica e inorgánica como la de selección de basura, y luego quieren celebrar el día 

internacional del discapacitados que ejemplo dan usd.  En toda su legislatura si no se 

acuerdan de ellos para mejorar su calidad de vida. 

4ª civismo cultura y respeto:  A  los  niños/as  loque le tienen que enseñar es a estudiar 

aprender y ser unas personas de provecho    no  adoctrinarles diciéndoles cosas que son 

mentira podrida  como por ejemplo que España les roba, si los que roban o han robado 

están en Cataluña y en otras partes de España, los niños no van aprender política de esta 

clase, solo van a estudiar y aprender cosas buenas para el día de mañana sean unas 

personas con educación con respeto hacia los demás y cultos sin buscar altercados por la 

calle como otros. 
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5ª modales cívicos:  modales  cívicos  aprender a respetar a los demás como son (si no 

quieres que te hagan mal  a ti, no se lo hagas a los demás)  ( lo que no quieras que  digan 

de ti, no se lo digas a los demás, y si alguien te cuenta  algo de los demás, cállatelo y  

guárdalo para ti mismo y se acaban los cuentos y defiende siempre que puedas a los  

amigos/as y no dejes que se sigan peleando ni metas cizaña para que peguen al más débil 

)  esto es lo que tendrían que enseñar en los colegios  A niños/as “ 

El regidor, respecte de les preguntes formulades per anticipat, diu que se li contestarà per 

escrit (de fet, la presidenta del Consell del districte diu que habitualment les preguntes no 

contestades o bé es contesten per escrit en un mes o es responen a l’inici de la següent 

Audiència Pública). 

D’altra banda, el regidor diu que, respecte del bar del centre cívic de Can Verdaguer, e sva 

tancar perquè el seu gestor va marxar i ara s’ha de fer el nou concurs i sortirà tan aviat 

com es pugui. Així mateix cedeix la paraula la Gerent del districte per tal d’explicar el tema 

dels contenidors. 

El Gerent diu, en relació al tema de la neteja que ha sortit en diverses intervencions, s’està 

en un procés de canvi de contracte tal i com ha explicat el regidor, amb una complexitat 

enorme en tota la ciutat de Barcelona, amb dos lots que afecten a 5 districtes. En el cas de 

Nou Barris, el contracte ha començat el 12 de setembre i no pas al mes de març com l’altra 

part de la ciutat. En particular, els contenidors s’estan canviant a una velocitat de 3 

setmanes per cada barri, és a dir, es realitza de forma escalonada i es coordina tant Horta 

com Nou Barris que es troben dintre del mateix lot i que gestiona la mateixa empresa. 

En relació al que ha comentat la Sra. Encarna López sobre el Caprabo (intervinent numero 

23), la recollida de residus té dos elements: un és el disseny del contenidor que és 

totalment compacte i ja no té risc de filtre de líquids com succeïa fins ara que amb el pas 

del temps es deterioraven els baixos i perdia líquids. Això s’ha corregit amb el nou disseny. 

A més, també requereix actualització del vehicle i és veritat que els vehicles estan patint un 

important retard de subministrament. Per tant, a mesura que s'incorporin els nous vehicles 

es podrà fer la recollida amb un millor resultat. La neteja dels baixos dels contenidors, 

origen de tantes queixes, passa de 4 mesos a 1 mes, per la qual cosa, s’espera una 

important millora dels baixos dels contenidors que, a més, no tindran la problemàtica del 

filtre de líquids. 

Per últim, ara mateix la prioritat de la nova contracta no es tant estudiar casa a cas si la 

ubicació dels contenidors molesta o no molesta sinó que l’únic criteri de canvi que ha 

demanat l’Ajuntament és, per la millora dels resultats de classificació dels residus, unificar-

los i no tenir-los per separat. La experiència demostra que tenir-los tots junts millora la 

recollida selectiva de residus. Per tant, pot haver algun canvi exclusivament derivat 

d’aquest criteri. Una vegada instal·lat tots es podrà estudiar si en algun cas es genera una 

molèstia no gestionable o el canvi sigui de sentit comú. 

26) Xavier Rojano 
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Ve de la Junta territorial d’Omnium Cultural de Nou Barris. La seva preocupació és pel 

tema de la llengua. Han constat que el català ha deixat d’estar present en comerços o en 

la retolació en els establiment d’Hosteleria, han vist fins una quarantena de restaurants que 

no tenen disponible la carta en català. Per tant, pregunta què es pensa fer perquè el català 

estigui on toca, que sigui visible i que si algu vol ser ates en català es pugui fer? 

En segon lloc, van detectar a la festa major de Nou Barris que algunes paradetes no tenien 

rètols en català ni la carta estava disponible en català. Es pot posar com a requisit per a 

tenir una paradeta que tota la informació pugui estar disponible també en català? 

A requeriment del regidor, l’intervinent diu que s’està referint a les paradetes que es 

col·loquen a la festa major de Nou barris, en concret a la fira modernista. 

El regidor contesta que hi ha un pacte per la llengua i hi ha un marc normatiu que hauria 

de ser objecte de compliment normal. Té raó l’intervinent i hauran de mirar, no com 

obligació però sí insistir per tal que poc a poc es vagi normalitzant i que no hi hagi aquests 

problemes. 

L’intervinent diu que ells volen ser pro positius i no anar tant per la via punitiva sinó 

convèncer a la gent per a la utilització de la llengua catalana. El regidor diu que entén 

perfectament el que està dient l’intervinent. 

A continuació torna a intervenir la Sra. Carmen Torres (intervinent numero 21) per 

respondre al que ha comentat el regidor del districte. 

Pel que fa al tema de les mascotes, creu que a finals d’aquesta legislatura s’acabarà amb 

la moratòria segons la qual els gossos poden anar sense lligar per la falta d’espais 

adequats pels gossos. Ara ja hi ha aquests espais i abans de la moratòria qui portava un 

gos sense lligar era sancionat i no havien tants gossos sense lligar com ara. Pregunta què 

penseu fer? Perquè el mandat acaba aviat. Doncs bé, malgrat els dos espais que hi ha en 

el barri pels gossos, no es compleix i considera una solució ambigua dir que algunes 

persones estan a favor però altres en contra de tancar la gespa. Es poden convocar 

reunions amb veïns però  comentar que el veïns del carrer Lorena volen una solució. 

Insisteix que una primera solució seria tancar, no el parc sinó els parterres. S’ha de trobar 

solucions no per la gent en general sinó pels veïns del carrer Lorena que es troben amb 

aquest greu problema. Demana que els propietaris dels gossos els portin als espais 

habilitat i no als parterres que s’han convertit de facto en el pipi can del barri. 

D’altra banda, pel que ha sentit i malgrat les queixes veïnals, el CPA continuarà en el 

mateix lloc. S’ha de replantejar aquesta resposta. Veuran si les propostes que ha fet el 

regidor donen resultat o no. 

El regidor replica que el que ha proposat és que no pot haver gent que no estigui sota la 

dependència del CPA. No ha dit que en algunes circumstàncies no pugui traslladar-se el 

CPA (podria haver e el futur una reflexió de ciutat sobre la qualitat, capacitat dels CPA per 

a poder acollir-lo) sinó que no es un argument que es traslladi perquè genera una 

incompatibilitat veïnal. 
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La Sra. Torres diu que, en un article que va llegir, es comentava el malestar dels agents de 

GUB que han de compartir pati interior amb la gent del CPA, els escopien i no els podien 

fer res. El regidor desconeix aquesta informació i aquest suposat malestar. 

 

Per últim fora de micròfon alguna persona pregunta si és cert el que deia la mateixa 

informació en el sentit que es vol traslladar les dependències de la Guàrdia Urbana. El 

regidor no només ho nega sinó que afirma que el que hi ha és un projecte per a millorar les 

seves instal·lacions perquè, com ha dit anteriorment, l’any vinent vindran més agents de 

Guàrdia Urbana. 

 
 

I sense més assumptes a tractar, tot indicant que en el futur quan hi hagi temes tant 
complicats com el d’aquesta Audiència Pública, tothom tingui calma i empatia i 

evitar la tensió produïda a la sessió, la presidenta del Consell del Districte aixeca la 
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